
Zápisnica 

 

zo zasadnutia Komisie MZ v Nitre pre kultúru, kreatívny priemysel a cestovný ruch 

zo dňa 17.10.2023 

 

Prítomní: Ing. Erik Král – predseda, Mgr. Dušan Káčer, Ing. Svetlana Kolláriková Zaujcová, 

PhDr. Katarína Kompasová, PhD., PhDr. Ingrid Meňky, Pavol Obertáš, RNDr. Marta Rácová, 

Mgr. Miloslav Špoták, ThDr. Tibor Ujlacký, PhD., Ing. Vladimír Vnuk 

Ospravedlnení: Denisa Branikovičová, doc. PhDr. Katarína Welnitzová, PhD.  

Neospravedlnení:  

Prizvaní: Mgr. Dagmar Bojdová – vedúca odboru kultúry. 

 

PROGRAM: 

1. Otvorenie 

2. Požiadavky do návrhu rozpočtu na rok 2024 – odbor kultúry 

3. Východiská pre zriadenie príspevkovej organizácie „Mestské kultúrne centrum Nitra 

(MKC Nitra)“ 

4. Informácia o príprave Adventnej Nitry 2023 

5. Diskusia, rôzne 

6. Záver 

 

 

K bodu č.1: 

Otvorenie 

p. Král otvoril zasadnutie komisie. Privítal prítomných a skonštatoval, že komisia je 

uznášaniaschopná. Ospravedlnili sa p. Branikovičová a p. Welnitzová, meškanie avizovali p. 

Obertáš, p. Rácová a p. Kompasová. V nadväznosti na žiadosť p. Špotáka navrhol predradiť 

bod 3. a zaradiť ho za bod 1. Komisia jednohlasne schválila program zasadnutia. Program po 

úpravách vyzerá nasledovne: 

 

PROGRAM: 

1. Otvorenie 

2. Východiská pre zriadenie príspevkovej organizácie „Mestské kultúrne centrum Nitra 

(MKC Nitra)“ 

3. Požiadavky do návrhu rozpočtu na rok 2024 – odbor kultúry 

4. Informácia o príprave Adventnej Nitry 2023 

5. Diskusia, rôzne 

6. Záver 

 

 

K bodu č.2: 

Východiská pre zriadenie príspevkovej organizácie „Mestské kultúrne centrum Nitra (MKC 

Nitra)“ 

p. Špoták spomenul, že k materiálu už prebehla polemika, na komisii sa riešilo, či v materiáli 

ponechať Mestskú tržnicu (komisia odporučila zapojiť Mestskú tržnicu až v druhej fáze).  

p. Bojdová doplnila, že tento materiál bol od posledného zasadnutia komisie na základe jej 

uznesenia dopracovaný v rozpočtových a personálnych otázkach. Materiál už bol aj na 

rokovaní v Mestskej rade a na Mestskom zastupiteľstve. 

p. Špoták doplnil, že základná otázke ohľadne tohto materiálu je pri správe budov podľa 

zákona o majetku obcí. Momentálne spravuje kultúrne zariadenia Službyt Nitra, čo nie je ani 



rozpočtová ani príspevková organizácia, ale spol. s r.o. Je potrebné vyriešiť, u koho budovy 

budú v správe, keďže sa menil zákon. Je otázne, či správu budov bude mať konkrétny odbor 

na MsÚ alebo nejaká príspevková organizácia. Týka sa to aj budov v projekte KCN. 

p. Káčer reagoval, že podľa projektu KCN by malo byť správcom Mesto Nitra. 

p. Špoták odpovedal, že v prípade KCN čakajú na odpoveď MK SR. Zároveň si myslí, že by 

sa to malo posudzovať komplexne a vypočítať, koľko stojí správa budov KZ aktuálne (odbor 

kultúry, KCN, Službyt) a koľko by to stálo v správe jednej organizácie. 

p. Bojdová si myslí, že v rámci plnenia uznesenia k vyčísleniu nákladov, spracovaniu 

procesných postupov, prevádzkových potrieb, ekonomických a daňových očakávaní, 

organizačných nastavení a zabezpečení, rozsahu spravovaného majetku a pod. je potrebné 

vytvoriť pracovnú skupinu zo všetkých relevantných odborov. V rámci plnenia je navrhnutý 

termín kontroly na 30.6.2024. 

p. Špoták doplnil, že Mesto má zriadenú príspevkovú organizáciu pod názvom „Kreatívne 

centrum Nitra“ od januára 2018. Táto organizácia je „stále živá“, keďže zatiaľ nebola zrušená; 

je možné ju použiť a premenovať. Je to teda jedna z možností – aby sa nevytvárala nová 

organizácia, samozrejme so zmenou štatútu. 

p. Meňky skonštatovala, že v materiáli nikde nenašla napríklad náklady na revízie (komíny, 

bleskozvody, hasiace prístroje apod.). 

p. Bojdová dodala, že náklady v materiáli sú prevádzkové, neodzrkadľujú náklady správy. Tie 

musí dodať Službyt Nitra. 

p. Káčer si myslí, že Službyt (resp. nejaký vysúťažený správca) by mal spravovať priestory 

ako také a chod samotných KZ – vytváranie zisku či vytváranie programu by mal mať na 

starosti „kultúrny podnik“. 

p. Bojdová uvažovala, že by to mohol byť podnik, ktorý bude mať dve zložky – správu aj 

činnosť. Ako príklad uviedla odbor školstva, kde je 26 materských škôl, ktoré si sleduje jeden 

pracovník Mesta – šéf údržby, ktorý má pod sebou šiestich ľudí – údržbárov, ktorí majú na 

starosti všetky tieto objekty. Samozrejme infraštruktúra kultúry je trochu iná. 

 

Uznesenie č. 59/2023 

Komisie MZ v Nitre pre kultúru a kreatívny priemysel zo dňa 17.10.2023 

Komisia pre kultúru, kreatívny priemysel a cestovný ruch 

 

p r e r o k o v a l a 

 

Východiská pre zriadenie príspevkovej organizácie „Mestské kultúrne centrum Nitra (MKC 

Nitra)“  

a 

 

b e r i e     n a     v e d o m i e 

 

Východiská pre zriadenie príspevkovej organizácie „Mestské kultúrne centrum Nitra (MKC 

Nitra)“ 

 

(H: za – 7, proti – 0, zdržal sa – 0) 

 

 

K bodu č.3: 

Požiadavky do návrhu rozpočtu na rok 2024 – odbor kultúry  

p. Bojdová uviedla materiál. Poznamenala, že v rámci materiálu sú tri hárky, na prvom sú 

uvedené základné a štandardné požiadavky, na druhom sú rozpísané podrobne základné 



požiadavky (suma 523.000€) a tretí hárok odzrkadľuje požiadavky VMČ a „ideálny stav“ 

(suma 908.000€). Základné požiadavky vyplývajú z úhrad energií, uzavretých zmlúv a priorít 

pre nosné podujatia (Nitra, milá Nitra, Adventná Nitra, z mestskočasťových aktivít 

Klokočinský jarmok). Neodrážajú sa tam ani dotácie ani mestské pamiatky. 

p. Špoták dodal, že keďže v tomto čase ešte nie je nové programové vyhlásenie Vlády SR, 

Slovensko zostáva v 3.pásme dlhovej brzdy, čo znamená suma 1.rozpočtu tohto roku (čiže bez 

akýchkoľvek navýšení, čo znamená škrty). 

p. Ujlacký považuje podujatie Klokočinský jarmok za „kolotočárinu 1.stupňa.“ Pýta sa, prečo 

je v rozpočte na toto podujatie suma 27.000,-€. Požaduje tiež vyčlenenie finančných 

prostriedkov na Svätourbanské zoborské slávnosti. 

p. Rácová prišla na zasadnutie komisie. 

p. Bojdová skonštatovala, že každá mestská časť Nitry by chcela svoje vlastné slávnosti. 

Dodala, že služby (elektropráce, strážna služba, toalety, elektrina a pod.) na podujatiach stále 

stúpajú a teda stúpajú aj náklady na všetky podujatia. Preto je otázka, ktoré podujatia je 

potrebné zrušiť a prostriedky určené na tieto podujatia prerozdeliť na iné. 

p. Káčer by zrušil dotácie a mestským častiam by navýšil rozpočty. Myslí si, že tie typy 

podujatí, kde sa pije alkohol a konzumuje sa, s kultúrou nemá nič spoločné. Poukazuje na to, 

že pešia zóna je po takýchto podujatiach v devastačnom stave a prevádzky na pešej z takýchto 

podujatí nič nemajú. 

p. Špoták opustil zasadnutie komisie. 

p. Ujlacký by zrušil streetfood a podujatia takéhoto charakteru. Ak by predsa nejaký 

organizátor usporiadal takéto podujatie, nech chemicky vyčistí po podujatí kompletne celé 

námestie a pešiu zónu od mastnoty a znečistenia spôsobeného podujatím. 

p. Káčer si myslí, že na Svätoplukovom námestí by sa mali zachovať podujatia Nitra, milá 

Nitra, Nitrianske hody a dožinky a Adventná Nitra, ktoré majú tradíciu. Zvyšok by sa podľa 

neho mal realizovať v mestských častiach, preto by navýšil rozpočet v mestských častiach. 

p. Rácová si myslí, že peniaze by sa mali dať výborom mestských častí, nech si realizujú 

podujatia. Skonštatovala, že keď zakladala podujatie Klokočinský jarmok, hlavným cieľom 

podujatia bolo priniesť kultúru pre ľudí, ktorí nemajú za kultúrou kam ísť. Doba sa ale zmenila, 

rovnako aj finančné požiadavky účinkujúcich aj predajcov. Myslí si, že VMČ by si podujatie 

vedel zorganizovať, ale odbor kultúry má väčší prehľad. Vidí problém v peniazoch. Konštatuje, 

že pre predajcov a stánkarov je to už biznis. Otázkou je, že či príjem zo stánkov pokryje 

kultúrny program. Dodala, že Klokočinský jarmok má už regionálny ráz. 

p. Bojdová doplnila, že na Klokočinskom jarmoku každý vidí len kolotoče. Dodala, že Mesto 

nemá z kolotočov žiadny príjem, príjem z plochy pod kolotočmi je príjem majiteľa pozemku – 

spoločnosti Nitrazdroj. Zároveň poznamenala, že iné mestá robia len jeden jarmok. 

p. Ferčák skonštatoval, že jediné podujatie, ktoré si na seba zarobí, resp. ktoré má vysoký 

príjem zo stánkov, je Adventná Nitra. Polemizoval o výške dane za užívanie verejného 

priestranstva pre predajcov. 

p. Vnuk predostrel víziu do budúcich rokov z pohľadu cestovného ruchu. V kúpeľných 

mestách (Bojnice, Piešťany a i.) robia podujatia na pešej zóne organizácie ako NOCR, platia 

honoráre a iné výdavky, majú dotácie z Ministerstva dopravy. Ak sa vyberie daň za ubytovanie 

vo výške 300.000,-€, organizácia môže dostať až 90% tejto sumy. Prečo sa peniaze nepresunú 

ako členský vklad do NOCR? Ako príklad použil mesto Vysoké Tatry. Skonštatoval, že je 

potrebné zvýšiť členský vklad Mesta do NOCR. 

p. Obertáš a p. Kompasová prišli na zasadnutie komisie. 

p. Káčer odišiel zo zasadnutia komisie. 

p. Rácová si myslí, že nie je možné porovnávať Klokočinský jarmok s iným podujatím v inej 

mestskej časti. 



p. Bojdová navrhuje prejsť si jednotlivé podujatia. Mestský ples sa vyfinancuje sám vďaka 

kapacite PKO v počte cca 340 ľudí a výške vstupného 50 a 60,-€. V roku 2024 plánuje odbor 

kultúry 3 festivaly vážnej hudby – Nitriansku hudobnú jar, festival Musica sacra a Nitriansku 

hudobnú jeseň.  

p. Obertáš sa spýtal, či je potrebné organizovať aj hudobnú jar aj hudobnú jeseň. 

p. Bojdová odpovedala, že NHjar je organizovaná aj v spolupráci s našou ZUŠ J.Rosinského, 

NHjeseň v spolupráci so Súkromným konzervatóriom. V prípade klasickej hudby nehovoríme 

o komerčnej produkcii. 

p. Kolláriková Zaujcová súhlasila s p. Bojdovou, pravidelne sa účastní týchto festivalov 

vážnej hudby. Dodala, že na podujatí NHjar je už vidno konkrétne výsledky detí zo ZUŠ, ktoré 

v programe účinkujú. Zároveň deti môžu pri dospelých účinkujúcich vidieť, kam sa až štúdiom 

hudby môžu dopracovať (v pozitívnom zmysle slova). 

p. Bojdová pokračovala kalendárnymi obyčajmi (Fašiangy, Sviatky jari, Vianoce). Z týchto 

podujatí nie je možné po diskusii komisie zrušiť ani jedno. Ďalej spomenula Medzinárodný 

deň detí, letné podujatia v rámci Nitrianskeho kultúrneho leta, Nitrianske hody a dožinky 

a pod. Dodala, že cez leto nie je možné spolupracovať so školami a univerzitami. 

p. Rácová navrhuje brať podujatia komplexne, teda aj spolu s dotáciami. Navrhuje redukovať 

financie pre prevádzky a hudobné kluby v rámci dotácií. 

p. Kolláriková Zaujcová si myslí, že v Nitre je príliš veľa podujatí, človek má problém 

rozhodnúť sa, na ktoré podujatie ísť. 

p. Ujlacký sa ospravedlnil zo zasadnutia komisie. 

p. Bojdová informovala o zmene termínu konania podujatia Divadelná Nitra 2024. Zároveň 

dodala, že v navrhovanom rozpočte nie sú žiadne peniaze na kultúrne pamiatky 

a pamätihodnosti.  

p. Obertáš a p. Rácová navrhli vyradiť podujatie Campana Fest z tradičných partnerstiev. 

Odporúčajú skôr navýšiť rozpočty jednotlivých podujatí organizované Mestom. 

 

Uznesenie č. 60/2023 

Komisie MZ v Nitre pre kultúru a kreatívny priemysel zo dňa 17.10.2023 

Komisia pre kultúru, kreatívny priemysel a cestovný ruch 

 

p r e r o k o v a l a 

 

Požiadavky do návrhu rozpočtu na rok 2024 za odbor kultúry  

 

o d p o r ú č a 

 

odboru kultúry upraviť požiadavky do návrhu rozpočtu na rok 2024 za odbor kultúry –

z kapitoly Kultúrna ponuka – partnerstvá presunúť finančné prostriedky do kapitoly Obnova 

kultúrnych pamiatok a pamätihodností. 

 

(H: za – 7, proti – 0, zdržal sa – 0) 

 

 

K bodu č.4: 

Informácia o príprave Adventnej Nitry 2023 

p. Bojdová spomenula zmenu rozmiestnenia vianočných stánkov na Svätoplukovom námestí, 

informovala o schválených predajcoch a novinke – vratných zálohovateľných pohároch. 

O programe bude komisia informovaná na najbližšom zasadnutí komisie. 

 



Uznesenie č. 61/2023 

Komisie MZ v Nitre pre kultúru a kreatívny priemysel zo dňa 17.10.2023 

Komisia pre kultúru, kreatívny priemysel a cestovný ruch 

 

p r e r o k o v a l a 

 

Informáciu o príprave Adventnej Nitry 2023  

a 

 

b e r i e     n a     v e d o m i e 

 

Informáciu o príprave Adventnej Nitry 2023 

 

(H: za – 7, proti – 0, zdržal sa – 0) 

 

 

K bodu č.5: 

Diskusia, rôzne 

Komisia sa informovala o počte prijatých žiadostí o pridelenie dotácie z rozpočtu mesta Nitry. 

 

 

K bodu č.6: 

Záver 

Predseda Erik Král ukončil zasadnutie komisie. 

Nasledujúce zasadnutie sa predbežne uskutoční dňa 14.11.2023 v miestnosti č.634 so 

začiatkom o 15:30hod. 

 

 

Zapísal:  

 

 

Pavol Ferčák  

     zapisovateľ komisie 

 

 

            Ing. Erik Král 

         predseda komisie 


